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REFERAT  
 
Møde i Teknik- og Miljøudvalget 
Dato: Mandag den 2. december 2024 kl. 10 – 12 
Sted: Mødelokale B, 2. sal 
 
Medlemmer: 
Peder Blom (formand), Annette Thernøe (næstformand), Arne Bjørn Nielsen, Bjarne Jørgensen, 
Jan Østergaard Bertelsen, Jette Ruth Nielsen, Lisbeth Sølver, Lone Skov Al Awssi, Merete Råschou, 
Ulla Morin 
Afbud: Peder, Jan og Bjarne. 
 

1. Valg af dirigent  
Annette blev valgt som dirigent. 
 
2. Godkendelse af dagsorden 
Dagsordenen blev godkendt. 
 
3. Godkendelse af referat  
Referatet blev godkendt. 
 
4. Orientering fra det politiske Teknik- og Miljøudvalg 

Udvalget drøfter eventuelle relevante sager fra det seneste møde i det politiske 
udvalg. 
Link: https://www.kk.dk/dagsordener-og-referater/Teknik-
%20og%20Milj%C3%B8udvalget 

 
Orienteringen fra det politiske teknik- og miljøudvalg blev taget til efterretning. 
Herunder noterede udvalget sig følgende; 

- Ift. Axeltorv mangler der bænke, hvilket noteres til den kommende proces i 
Teknik- og Miljøforvaltningen med placering af yderligere 500 bænke. 

- Ift. Sluseholmen, at man har bevilget et offentligt toilet, hvilket er positivt. 
-  Lejecykler knytter der sig fortsat en række problematikker til og det er svært 

at få udleverne til at tage ansvar for at fjerne cykler. 
 
5. Ordensreglementer ved kommunens grønne områder. 

Teknik- og Miljøforvaltningen er ved at revurdere de ordensreglementer, der 
hænger på kommunens grønne områder (inkl. Kirkegårde, strande, 
bemandede – og ubemandede legepladser). Dette vil munde ud i en større 
politisk sag i årets 4. kvartal. Inden sagen skal op, har I mulighed for at indgive 
høringssvar. 

 
Beslutning 
Udvalget drøftede emnet og vurderede, at det ikke er særligt relevant for ældre.  
 
6. Oplæg om ”Slow lanes” v/ planlægger i TMF Anna Lassen 

”Slow lanes” er et forsøgsprojekt med afmærkning tiltænkt cyklister, der kører i 
et langsommere tempo og her er ældre en særlig målgruppe. Vi er ved at 
udvikle et første forsøg til en teststrækning på en cykelsti, som skal være 
minimum 3 meter bred. Udover den fysiske afmærkning indeholder projektet 
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også en informationskampagne for at øge cyklister opmærksomhed om 
tiltaget og om hensigtsmæssig adfærd på cykelstien. Planen er at teste forsøge 
på en teststrækning allerede i år, og derefter rulle det ud i et større omfang 
næste år. Vi vil meget gerne inddrage jer på mandag ift. til at vælge den første 
teststrækning ud og vise jer de første udkast til hvordan afmærkningen kan se 
ud. Når vi har kørt testprojektet, vil vi gerne lave en grundigere gennemgang af 
de næste strækninger og hele forsøgsprojektet til foråret 2025 inden vi ruller 
det ud i større skala. 

 
Beslutning 
(se bilag for oplæg) 
Forsøgsprojektet blev drøftet og udvalget gav en række input, herunder at 
anfægte præmissen om, at projektet har fokus på at adfærdsregulering på de 
brede stier, hvor problemet er mindre i stedet på de smalle cykelstier hvor 
udfordringen er størst. 
Oplægsholder ville tage input med i den videre proces. 

 
7. Opsamling og opfølgning på emner TMU har beskæftiget sig med 
Punktet udgår. 
 
8. Nyt fra parkbrugerråd og følgegrupper m.v. 
 
Informationsmøde i Christianshavns lokaludvalg og Amagervest lokaludvalg om 
stormflodsprojekter, sikring og budget. 
 
Byggefællesskaber, møde i Teknik- og Miljøforvaltningen. Borgmester Line Barfod 
udtrykte stor sympati for byggefællesskaberne, herunder de fire mulige årlige 
bofællesskaber for ældre.  
 
Økonomiforvaltningen holdt møde med lokaludvalgene om 
befolkningsprognoser og arealbehov, herunder de forvaltningsspecifikke ønsker. 
 
Økonomiforvaltningen har fremlagt de foreløbige resultater af ressortanalysen, 
som mere peger i retning af et serviceeftersyn end markante strukturelle eller 
organisatoriske ændringer i kommunen.  
 
Indre by lokaludvalg – Regulativ for udeservering, administrationsgrundlaget for 
udeservering i Københavns Kommune, bliver et årige til tre årige bevillinger.  
 
Ældresagen afholdt, samme dag som udvalgsmødet, møde om bofællesskaber, 
bl.a. med erfaringer fra fire seniorbofællesskabers etablering og drift. 
 
 
9. Eventuelt 
Teknik- og Miljøforvaltningen har inviteret Ældrerådet til at bidrage til jeres 
effektiviseringsproces. Det forventes, at effektiviseringsforslagene udsendes 
primo januar og repræsentanter holder oplæg om budgetmaterialet den 14. 
januar 2025, med henblik på udarbejdelse af et høringssvar. 


